
 

Segona Comissió de seguiment Pressupostos participatius 
Districte de Sarrià – Sant Gervasi    

 

 

Data: 21/11/2022 18 hores 

Lloc:  Presencial, Sala de Juntes Consell de la Vila, planta baixa.  

Assistents com a promotors representants de projectes i representants de Cds 
Consells de Barri: 

 Marta Massats (Projecte Crear un carril bici a la Via Augusta) 

 Laura Rodríguez Iriarte (Projecte Cuidem la infància i el medi ambient a l’Escola 
Lourdes) 

 Leo Bejarano  (Projecte Cultivar l’hort comunitari de Sarrià de Dalt) 

 Mercè Olaria (Projecte Urbanitzem el carrer Romaninar) 

 Joan Baucells  (representant CdS CB Vallvidrera, Tibidabo i les Planes) 
 
S’excusen: 

 Santi Maruny (Projecte Guanyar espai per a vianants al carrer Balmes) 

 Marc Pujol (Projecte Pacificar el barri- Superilla Farró) 

 Eva Ceano (representant CdS CB Sarrià) 

 Joan Gibernau (representant CdS CB Sant Gervasi-Bonanova) 
  
Equip de Govern del Districte de Sarrià-Sant Gervasi: Blas Navalón i Max Cahner 
Equip tècnic del Districte de Sarrià-Sant Gervasi : Jordi Fargas, Andreu Pina i Maite 
Gamez (representant de BIMSA) 
  
Regidoria Participació: Júlia Trias (Cap de Gabinet de Regidoria de Drets de Ciutadania i 
Participació) 
Referent de Democràcia activa al Districte: Eva Albaladejo 

    

  

Ordre del Dia 

1. Benvinguda 
2. Objectius, funcions i calendari 
3. Seguiment Decidim.Barcelona 
4. Enquestes de valoració 
5. Estat dels projectes 

  

 

Desenvolupament de la sessió 

 
Benvinguda per part de Max Cahner i Júlia Trias. Fem una roda de presentacions.  

 

L’objectiu de la reunió es informar de l’estat dels projectes i altres informacions 

rellevants sobre els pressupostos participatius. 

 



En primer lloc, es manifesta la protesta de desacord per part dels veïns de Vallvidrera, 

Tibidabo i les Planes sobre el tracte rebut (notificació) del seu projecte “Urbanitzem el 

carrer Romaninar”. No estan d’acord en com s’ha comunicat la revisió d’ofici i 

manifesten que hi ha 6 mesos per resoldre l’expedient. En la seva opinió, és una 

irregularitat del procés i comuniquen no sentir-se còmodes en la reunió. Manifesten 

que no tornaran a cap comissió de seguiment, ja que consideren que no te cap sentit. 

Comenten l’error d’haver acceptat un projecte en fase de validació tècnica i després 

constatar que no era viable. 

 

Eva Albaladejo fa un repàs dels objectius i funcions de la comissió de seguiment que es 

va constituir el passat 16 de febrer del 2022. 

• Seguiment del desenvolupament dels projectes. 

• Detectar actuacions incompatibles. 

• Fer seguiment del desenvolupament de les obres. 

• Estar informats sobre la planificació de les inauguracions 

 

Cada projecte te un indicador marcat amb % que ens diu el grau d’execució.  

D’aquesta manera podem anar informant i garantir la transparència i la traçabilitat de 

l’execució dels projectes. 

Expliquem quins criteris utilitzem per assignar els diferents graus d’execució. 

 

Comentem que enviarem un correu per poder valorar la última fase en la que s’han 

realitzat les tasques d’execució del teu projecte. Es farà mitjançant un link. 

 

Tot seguit, es fa projecció i es fa un repàs de la situació de cadascun dels 6 projectes, 

en quin punt de la redacció del projecte executiu o d’execució d’obra estem, quin 

calendari tenim previst per les obres i si hi ha alguna modificació del projecte original. 

 

 
Després de fer tot el seguiment de projectes passem a les preguntes concretes: 
 
Per part del projecte Urbanitzem el carrer Romaninar, manifesten el seu desencís i fan 
algunes observacions.  

1. Una decisió arbitraria de facto per eliminar el projecte. 
2. Demanen que entrin altres projectes del barri que es van quedar fora per no 

aconseguir vots. Consideren que no s’hauria de repercutir els diners en altres 
barris, ja que als barris de muntanya mai tindran prou força de vots per 
aconseguir representativitat en uns pressupostos participatius. Caldria revertir 
en el barri 

3. Reclamen que van demanar que es fes alguna intervenció en el carrer. 
4. També es demana tenir totes les actes prèvies. 

 
 



Fan tres peticions per millorar o tenir en compte en properes edicions dels 
pressupostos participatius. 

• Que no hauria d’haver el topall del 50% del total import en un sol projecte. 
• Haurien d’haver criteris correctors per territori i població, tenir en compte que 

és difícil competir amb actors altament mobilitzats i organitzats. 
• Assegurar projectes per barri.  

 
 Júlia Trias fa aclariments sobre el procediment dels pressuposts, explicant que podem 
prendre nota per millorar el procés, però no podem canviar el procés a l’alçada (fase 
d’execució) que estem ara mateix. També s’explica els motius d’alguns requisits dels 
pressupostos com el fet que hi hagi un topall del 50% del total pressupost de Districte, 
la idea era per garantir un projecte important i d’impacte a cada Districte. 
 
Sobre el projecte de l’entorn Escola Lourdes es demana revisar la possibilitat de tenir 
mes verd, mes arbrat. I si es possible veure el pressupost de cada actuació per tal de fer 
un seguiment i tenir la traçabilitat i transparència econòmica. 
 
En el torn de l’hort comunitari Sarrià de Dalt, demanen que assegurem els calendaris, 
que no estiguin condicionats a unes eleccions del proper maig 2023. 
 
En aquest sentit, es contesta que hi ha un compromís de tots els grups municipals per 
acabar tots els projectes actuals de pressupostos i també de fer una segona edició de 
pressupostos. Aquests compromís està votat i acordat per Ple d’Ajuntament de 
Barcelona. 
 
 També es fa menció a la voluntat dels promotors de l’hort en poder parlar sobre la 
gestió d’us de l’hort, per tal que sigui un projecte comunitari. (Mans al verd els 
convocarà aviat poder parlar d’aquest tema). 
 
Altres comentaris per a millorar els pressupostos participatius : 
 

• 50% del total de pressupost es un tema a valorar ja que crea competitivitat i 
certa frustració. 

• Es demana facilitar mes diàleg en la concreció dels projectes.  
• Fer mes pedagogia sobre els límits tan dels ciutadans com de la valoració 

tècnica. 
 

Des del punt de vista tècnic es comunica que s’ha intentat en tots els casos buscar la 
millor manera de plasmar el projecte pensat per la ciutadania. Es un encaix complexa. 

 
Per finalitzar la reunió s’agraeix la presencia a totes les persones i s’informa que 

s’enviarà l’acta i la presentació de suport utilitzada.  

 

 

 

 



Acords Presos 

Recollim els comentaris per ampliar la valoració i poder tenir en compte quan s’hagin de dissenyar 
els nous pressupostos participatius. 
 
Farem consulta projecte entorn escolar Escola Lourdes per veure el tema dels arbres/verd. 
  

 

 

 


